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Zápis č. 7 

ze zasedání Výboru pro regionální rozvoj 

Zastupitelstva Olomouckého kraje 

ze dne 7. února 2022 

Přítomni: Nepřítomni:  

Blišťanová Zdeňka, Mgr. Bc. 

Čech Martin 

Hons Martin, Ing. 

Jüngling Lenka, Ing. 

Kocián Miroslav, Ing. 

Kouba Petr, Mgr. 

Kryl Václav 

Müller Tomáš, Ing. 

Pejpek Tomáš, Ing. arch. 

Procházka Michal, Ing. 

Rakušan Milan 

Roubínek Pavel, Mgr. 

Sršeň Radim, Ing., Ph.D. 

Stawaritschová Jarmila, Bc. 

Vitonský Daniel 

Vlazlo Tomáš 

Vogel Jiří, Bc. 

Zatloukal Ivo, Ing. 

Grňo Juraj, Mgr. 

 

Omluveni:  

 

  

Tajemník: Hosté: 

Ing. Marta Novotná Mgr. František Kopecký 

Ing. Martin Hrubý 

Miroslav Vlasák 

 

Garant za Radu Olomouckého kraje: 

Ing. Jan Šafařík, MBA 
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Upravený program: 

1. Zahájení, schválení programu zasedání 

2. Informace z jednání orgánů kraje 

3. Schválení účasti stálého hosta za MAS na zasedáních Výboru 

4. Dotační program asistence v rámci projektu Smart Akcelerátor Olomouckého 
kraje ll 

5. Informace o činnosti Evropského seskupení pro územní spolupráci NOVUM 

6. Různé 

 

Zápis: 

1. Zahájení 

Zasedání proběhlo online prostřednictvím platformy MS Teams. Zasedání zahájil 

předseda Výboru Ing. Tomáš Müller. Po přivítání členů konstatoval, že Výbor je 

s ohledem na přítomnost nadpoloviční většiny členů usnášeníschopný. Předseda 

Výboru omluvil nepřítomnost garanta Výboru pana náměstka Ing. Jana Šafaříka, MBA 

a nepřítomnost Ing. Radima Sršně, Ph.D, kteří se z důvodu účasti na jednání Rady 

Olomuckého kraje k zasedání připojí později. Dále uvedl, že členům byla předem 

zaslána pozvánka s programem a podkladové materiály. Předseda Výboru předložil 

upravený program zasedání, ve kterém nebude oproti pozvánce prezentován bod 

Individuální dotace v oblasti strategického rozvoje,  z důvodu zatím  neprojednaných 

pravidel administrace pro individuální dotace. Přijaté žádosti budou tedy projednávány 

až na dalším jednání ZOK 11.4.2022, bod týkající individuálních dotací se bude 

projednávat na dubnovém zasedání Výboru. Předseda Výboru následně vyzval členy 

k případným připomínkám či doplněním. S ohledem na to, že nevzešly žádné podněty, 

byl program jednohlasně přijat. 

 
2. Informace z jednání orgánů kraje 

Ing. Novotná představila materiály projednané Radou Olomouckého kraje  

a Zastupitelstvem Olomouckého kraje, které byly předloženy Odborem strategického 

rozvoje kraje KÚOK, a to za období od zasedání Výboru dne 10. 11. 2021.  

Seznam předložených materiálů je přílohou č. 1 zápisu. 

Mgr. Kouba poprosil o více informací k bodu projednávanému na ROK 22. 11. 2021 – 

Návrh obce Jívová na pořízení aktualizace Zásad územního rozvoje Olomouckého 

kraje. Vznesl dotaz, zda Olomoucký kraj vyhověl žádosti obce Jívová a provedl 

aktualizaci ZÚR OK, na základě které by byla umožněna realizace  výstavby větrných 

elektráren. Předseda Výboru reagoval tím, že žádosti obce Jívová bylo vyhověno. 

Konstatoval, že obec Jívová měla platné stavební povolení, které by umožňovalo 

výstavbu větrných elektráren i bez provedené aktualizace. Ing. Novotná dodala, že 
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materiál byl projednáván na několika poradách vedení Olomouckého kraje a potvrdila, 

že stavba větrných elektráren v obci Jívová byla povolena.  

 

3. Schválení účasti stálého hosta za MAS na zasedáních Výboru 

Předseda Výboru uvedl, že stálý host nemá na zasedáních hlasovací právo a nemá 

nárok na odměnu za účast na zasedáních. Poté vyzval Mgr. Kopeckého, aby se 

členům Výboru představil. Následně byl přítomnými členy vyjádřen souhlas s účastí 

Mgr. Kopeckého jako stálého hosta za MAS na zasedáních Výboru. 

 

4. Dotační program Asistence v rámci projektu Smart Akcelerátor Olomouckého 
kraje ll 

S prezentací vystoupil Ing. Hrubý, projektový manažer projektu Smart Akcelerátor 

Olomouckého kraje ll. V první části prezentace představil základní informace 

dotačního programu, harmonogram a aktuální stav. Od zahájení příjmu žádostí 

v březnu 2021 nebyla přijata ani jedna žádost, přestože byly poskytovány individuální 

konzultace potenciálním zájemcům. Důvody dosavadního nezájmu o DP jsou 

průběžně aktualizovány, příjem žádosti o poskytnutí dotace bude možný do konce 

dubna 2022.  

Ing. arch. Pejpek položil dotaz, zda nezájem o dotaci nemůže být způsobený složitě 

nastavenými podmínkami a zdali by nebylo vhodné uvažovat o zjednošení pravidel pro 

poskytnutí dotace.  Ing. Hrubý reagoval, že nezájem o program je primárně přisuzován 

administrativní náročnosti spojené s tím, že dotační program je vyhlašován v rámci 

projektu Smart Akcelerátor s podmínkami nastavenými  Operačním programem 

Výzkum, vývoj a vzdělávání. 

Ing. Novotná doplnila, že jsou průběžně zjišťovány informace i z ostatních krajů ČR, 

které obdobný dotační program také vyhlásily. Lze konstatovat, že některé kraje 

využívají rozvojové agentury, které se v dané problematice orientují a umí projekty 

připravit. Na druhou stranu jsou kraje, kde administrativní kapacita není nastavena tak, 

aby byla využita možnost čerpání evropských dotací. Rovněž potvrdila, že nastavená 

pravidla pro čerpání dotace nejsou v kompetenci Olomouckého kraje, ale vycházejí 

z OP VVV.   

Prezentace je přílohou č. 2 zápisu. 

 

5. Informace o činnosti Evropského seskupení pro územní spolupráci NOVUM 

Předseda předal slovo panu Vlasákovi, který je ředitelem Evropského seskupení pro 

územní spolupráci NOVUM.  

Přednášející v úvodu prezentace představil historii ESÚS NOVUM, členy Seskupení a 

hlavní cíl činnosti, kterým je usnadnění a rozšíření polsko-české přeshraniční 

spolupráce pro posílení hospodářské a sociální soudržnosti území, na kterém 

Seskupení působí. Dále podal informace k projektu „Jak zachraňujete u vás?“, který je 
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zaměřen na spolupráci zdravotnických záchranných služeb na česko-polském 

pohraničí. Pan Vlasák informoval o neexistenci mezivládní dohody o poskytování 

zdravotnických záchranných služeb mezi Českou republikou a Polskem, prozatím byla 

podepsána Deklarace spolupráce ZZS na PL-CZ pohraničí, ve které obě strany stvrdily 

zájem o uzavření dohody. Následně byly zmíněny další realizované projekty: 

„Společně řešíme problémy“, „Akcent＠Net“, „Vzdělání nezná hranice“, „Projekt 

lázeňství na česko-polském pohraničí a jeho vliv na regionální rozvoj“. 

Závěrem prezentace byly zmíněny další aktivity Seskupení: pomoc při vytváření 

česko-polských partnersví v různých oblatech, vytvoření informančního kontaktního 

místa nejen pro přeshraniční pracovníky, příprava společných projektů do nového 

programovacího období v oblasti rekonstrukce komunikací, apod. 

Prezentace je přílohou č. 3 zápisu. 

 

6. Různé 

Předseda Výboru informoval členy o rezignaci člena Výboru Mgr. Juraje Grňa, 

nominace nového člena Výboru bude projednána na jednání ZOK. 

Ing. Sršeň, Ph. D. poděkoval panu Vlasákovi za prezentaci a potvrdil, že přeshraniční 

spolupráce je velmi důležitá, obzvláště pro Olomoucký kraj.   

Ing. Novotná zmínila, že Oddělení regionálního rozvoje spolupracuje s ostatními kraji, 

MMR i panem Vlasákem od cca roku 2013, kdy v ČR vznikala legislativa a záměry 

založení ESUS a začal se připravovat vznik ESÚS NOVUM. Poděkovala tak panu 

Vlasákovi za spolupráci nejen s krajem, ale i subjekty v území OK.  Počet projektů 

realizovaných v Olomouckém kraji ve spolupráci se Seskupením meziročně narůstá, 

v současně době je to okolo 6 projektů za rok. 

Ing. Kocián vystoupil s informací týkající se cyklistické dopravy na česko-polském 

pohraničí. Od 1. ledna letošního roku platí v Polsku novela zákona o drobných 

dopravních přestupcích, která vyžaduje po dětech ve věku od 10 do 18 let, aby se 

prokazovaly cyklistickými průkazy. Výjimku novela zákona neobsahuje, tudíž se 

vztahuje i na české dětské cyklisty starší 10 let, kteří spolu s rodiči jezdí na výlety po 

polské části hranice. Vznesl podnět na ESÚS NOVUM na vytvoření metodického 

materiálu, jak v této situaci postupovat, případně projednání s centrálními orgány v 

ČR.  

Ing. Šafařík, MBA položil dotaz k vytvoření projektu pro české děti v rámci česko-

polské spolupráce, ve kterém by bylo možné získat např. „odznak cyklisty“, kterým by 

se případně děti mohly prokazovat při překročení polské hranice.  

Pan ředitel Vlasák potvrdil možnost realizace projektu a přislíbil získání podrobnějších 

informací. 
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Ing. Novotná dodala, že každý kraj má svého koordinátora BESIP, pro Olomoucký kraj 

je to pan Ing. Miroslav Charouz. Jednou z aktivit BESIPU je „Dopravní výchova dětí“. 

Téma týkající se novely zákona a povinnosti pro děti od 10 do 18 let prokazovat se na 

polské části hranice cyklistickými průkazy bude projednáno na Pracovní skupině pro 

rozvoj cyklistiky v Olomouckém kraji. 

Další zasedání Výboru proběhne dne 4. dubna 2022 (pro tento termín bude forma 

jednání upřesněna), od 14:00 hodin. Dle plánu práce Výboru bude mezi probíranými 

tématy Strategie rozvoje územního obvodu Olomouckého kraje – vyhodnocení za rok 

2021 a plnění monitorovacích indikátorů pro hodnocení strategie, Aktuální informace 

z oblasti územního plánování a Individuální dotace v oblasti strategického rozvoje. 

Předseda Výboru informoval přítomné členy o své rezignaci na pozici předsedy a člena 

Výboru z pracovních důvodů, nominace nového předsedy Výboru bude projednána na 

jednání ZOK.  

Předseda poděkoval všem za účast a zasedání ukončil. 

 

V Olomouci dne 9. 2. 2022 

 

 

...……………………..…. 
Ing. Tomáš Müller 
předseda Výboru 


